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Justeras:   

  Barbro Karlsson, ordförande 

 

 

 

 

Justeras:   

  Stig Åström, vice ordförande 

 

 

 

 

Sekreterare:  

  Pia Sundqvist 

 



SID 2 (5) 

 

 
§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson 

och vice ordförande Stig Åström. Justering sker onsdag 16 november. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 10 oktober 2011 anmäldes. 

 
§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 24 november 2011 

Ärende nr 1: Svar på medborgarförslag om fotbollsplan med konstgräs i 

Fagersjö 

Rådet tyckte att det var roligt att förvaltningen föreslår ett så positivt svar 

på ungdomarnas förslag.  

 

Ärende nr 2: Svar på medborgarförslag om förbättringar vid brygga i sjön 

Magelungen 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 3: Svar på medborgarförslag om trafikmiljön på Fagersjövägen 

i Hökarängen 

 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 4: Svar på medborgarförslag om en mer människovänlig och 

miljövänlig hemtjänst 

Rådet vet att det inte är stadsdelsnämndens ansvar men ser ändå gärna att 

staden gör en miljökonsekvensutredning av transporter inom hemtjänsten. 

Medborgarförslaget borde därför skickas till miljö- och hälsoskydds-

nämnden med krav på en utredning om vad det fria valet inom hemtjänsten 

betyder för miljön. Rådet vill också att det vid kommande upphandlingar 

ställs krav på att de företag som anlitas använder bilar med högsta möjliga 

miljöklassning. 

 

Ärende nr 5: Svar på skrivelse från (s) och (v) om skötsel av den fysiska 

miljön 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 6: Svar på skrivelse från (s), (mp) och (v) om papperskorgar och 

belysning 

Rådet undrade hur man får veta att det kommer att hållas ett trygghetsmöte 

i närområdet. Biträdande avdelningschef Thomas Kultti svarade att mötena 

inte annonseras men att förvaltningen informerar lokala föreningar och 

även polis och brandmyndigheter om kommande möten. Rådet tyckte att 

man om möjligt kunde bredda informationen om trygghetsmötena. 
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Ärende nr 16: Rätten att få åldras tillsammans – yttrande till 

kommunstyrelsen 

Förvaltningens synpunkter och förslag är bra. Avgörande är att den 

make/maka som inte har vårdbehov har möjlighet att flytta hem igen efter 

provtiden, och att frågan om ersättningsbostad kan lösas. 

 

Ärende nr 17: Förslag till evenemangsstrategi för Stockholms stad – 

yttrande till kommunstyrelsen 

Rådet menade – liksom tidigare kommunstyrelsen pensionärsråd – att det 

faktum att Sverige är ett föregångsland när det gäller social välfärd också 

bör lyftas fram och utvecklas i en evenemangsstrategi. Även ett sådant 

fokus borde kunna öka antalet besökare i Stockholm. 

  

Ärende nr 18: Förslag till program för kvalitetsutveckling i Stockholms 

stad – yttrande till kommunstyrelsen 

Rådet diskuterade hur man definierar kvalitet inom äldreomsorgen. Den 

senaste tidens kritik mot brister vid äldreboenden och även i uppföljningen 

visar hur viktigt det är att ställa adekvata och tydliga krav på kvalitet när 

verksamheter upphandlas. Thomas Kultti påpekade att sanktions-

möjligheterna dessutom är små i de fall där kvalitetsbrister faktiskt kan 

påvisas. Detta borde kunna utvecklas, till exempel genom möjlighet att 

vitesbelägga. I detta instämde rådet. 

 

Ärende nr 19: Förslag till kommunikationsprogram för Stockholms stad 

2012-2015 – yttrande till kommunstyrelsen 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 21: Förslag till program för sambandet Högdalen-Farsta – 

yttrande till stadsbyggnadsnämnden 

Rådet diskuterade behovet av tvärförbindelser och tog även upp förslaget 

om en pendeltågsstation i Fagersjö. Dock är resandeunderlaget för litet för 

att motivera en sådan investering. 

 

Ärende nr 22: Förslag till detaljplan för Grycksbovägen, Enskedevägen m 

fl i Svedmyra och Stureby  – yttrande till stadsbyggnadsnämnden 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 23: Förstudie för Spårväg syd – yttrande till SL 

Rådet instämde i förvaltningens synpunkter när det gäller behovet av 

tvärförbindelser. 

 

Ärende nr 24: Uppföljning av privata vård- och omsorgsboenden – 

Postiljonen 

Rådet beklagade att det inte längre finns något förtroende- eller anhörigråd 

på Postiljonen. De återkommande bristerna när det gäller genomförande-
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planer och dess innehåll är allvarliga. Brister i den basala hygienen borde 

helt enkelt inte kunna förekomma. 

 

Ärende nr 25: Avvikelser i hälso- och sjukvården 1 januari – 30 juni 2011 

På de områden där avvikelserna har ökat hoppas rådet att verksamheterna 

tar till sig rapporten och gör bot och bättring. 

 

Ärende nr 26: Grundläggande hälso- och sjukvårdsinsatser i särskilda 

boendeformer för äldre 

Rådet ifrågasatte varför vård- och omsorgsboendena Edö och Farsta inte 

har rutiner för att hantera när det finns risk för trycksår eller när det har 

uppstått trycksår (sid 14-15). 

 

Ärende nr 27: Rapportering till Socialstyrelsen av ej verkställda beslut 

enligt socialtjänstlagen – kvartal 3 2011 

Rådet hade inga synpunkter. 

 
§ 4 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  

Thomas Kultti rapporterade att Aktivitetshuset Tuben nu är invigt och att det är 

god tillströmning till qigong och en rad andra aktiviteter. På fråga från rådet 

lovade Thomas att förvaltningen återkommer så småningom med statistik över 

uthyrningen av de olika lokalerna på Tuben. 

 
§ 5 Övriga frågor  

Rådet gick igenom sin balanslista över tidigare frågor, önskemål om 

studiebesök med mera och bestämde följande. 

 

 Besök av Polisen för redovisning av deras brottsförebyggande arbete 

bland äldre – kvarstår. 

 Möjligt att besöka Sodexo för att provsmaka matlådorna – kvarstår 

men kan gälla annan leverantör. 

 Projektet ”Boken kommer” – förvaltningen rapporterar vid rådets möte 

i december. 

 Rapport om hur läkemedelsgenomgångarna fortskrider; projektansvarig 

Brita Midelf – förvaltningen rapporterar vid rådets möte i december. 

 Fördjupad redovisning av läkar- och sjuksköterskeinsatser vid vård- 

och omsorgsboendena; MAS Inger Blomqvist – redovisas i början av 

2012. 

 Studiebesök på nytt boende i Hökarängen, Caremas Söndagsgården – 

kvarstår 
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 Kvalitetsseminarium – genomförs under kvartal 1 2012. 

 Boulehall tas upp igen vid årsskiftet – kvarstår. 

 Rapport från avdelningschefens erfarenhetsutbyte tillsammans med 

kollegor från Göteborg och Malmö om inflytande för äldre – tas upp i 

januari 2012. 

När det gäller rådets förslag om en boulehall i Farsta bestämdes följande: 

 

1. Rådet riktar en skriftlig uppmaning till idrottsnämnden att inrymma 

investeringskostnader för en boulehall i sin budget för 2012 – se 

bilaga. (Om staden anlägger en boulehall skulle kostnaderna för drift 

och underhåll, enligt de uppgifter rådet har fått, bekostas av sponsorer.) 

2. Rådet uppmanar förvaltningen att driva förslaget om en boulehall vid 

sina kontakter med idrottsförvaltningen. 

 

Rådet bad om aktuell information om konsekvenserna av avvecklingen av 

ett antal vård- och omsorgsplatser inom privata Stora Sköndal och om-

byggnaden av Farsta vård- och omsorgsboende. Thomas Kultti hade ingen 

närmare information just nu men lovade att förvaltningen återkommer. 

 

Ove Svensson rapporterade att han vid en förnyad kontakt med fastighets-

ägaren Atrium fått beskedet att parkeringsplatserna i Farsta Centrum 

kommer att bevakas från den 1 december. Någon p-skiva kommer inte att 

återinföras – bevakningen kommer att ske i form av ventilkontroll, där 

däckventilens placering visar om bilen har stått parkerad alltför länge. 

Handikapplatserna kommer att målas först i vår. 

 

Rådet vill att de tidigare aviserade informationstillfällena om de nya 

rutinerna för ansökning om föreningsbidrag anordnas snarast möjligt, med 

tanke på att ansökningarna ska lämnas in senast den 15 december. 

 
§ 6 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


